
Zpráva pro 20. VH KO KHK ČUS 22. září 2020 na TJ Slavia Hradec Králové 

 

Dobrý den,  

 

vítám vás v náhradním termínu pro konání naší Valné hromady, důvody všichni známe 

 

Zpráva o činnosti krajské rady KH KO ČUS 

Královéhradecká krajská organizace ČUS sdružuje k 31. 12. 2019  

• ve 489 TJ, SK - 63.513 členů, z toho 24.356 členů je mládež do 18 let. Údaje 

vycházejí z Informačního systému ČUS, kde je možné ve veřejné části nalézt další 

informace o tělovýchovných jednotách a sportovních klubech, včetně rozdělení 

v oddílech 

• samostatné statistiky mají i jednotlivé krajské sportovní svazy – v KH KO ČUS je 

vedeno 26 sportovních svazů 

 

v říjnu 2019 – krajská rada projednávala přípravu porady krajských sportovních svazů, vč. 

příspěvku na vyhodnocení sportovců pro sportovní svazy – bylo třeba upozornit svazy, že 

příspěvek lze čerpat jen na doklady vystavené na Krajskou organizaci ČUS, dále aktuální 

situaci v dotačních programech MŠMT, vznik Národní sportovní agentury. Připravovaly se 

témata a materiály na seminář okresů a Krajské rady  

 

v listopadu 2019 – krajská rada projednávala informace z České unie sportu, MŠMT, KÚ 

Královéhradeckého kraje, o činnosti krajských sportovních svazů a z Okresní sdružení ČUS; 

dále o přípravě Olympiády dětí a mládeže v Karlovarském kraji v lednu 2020; opět bude 

pokračovat program Sportuj s námi; je potřeba připravit podklady pro plnění „Memoranda o 

spolupráci VŠK a KHK“ ; krajská rada byla seznámena s přípravou vyhlášení Krajského 

sportovce roku 2019 – v důsledku koronakrize byla tato významná akce přesunuta na 

náhradní termín – koná se dnes od 19 hod v Aldisu 

 

v červnu 2020 v úvodu jednání – představení kandidáta do Výkonného výboru České unie 

sportu za náš volební koš – Jaroslav Čepčář, DiS. 

- krajská rada projednávala informace z České unie sportu, včetně informace o přípravě Valné 

hromady ČUS, plánovanou poradu okresů se seminářem Národní sportovní agentury na téma 

Spolkový rejstřík, informaci o přípravě nového programu KABINA pro obce do 3 tis. 

obyvatel a přípravu programu COVID – SPORT s alokací 1 miliardy Kč. Program Sportuj 

s námi České unie sportu byl k březnu pro rok 2020 ukončen. 

Dále KR projednala přípravu smluv s krajskými svazy, plánovaný příspěvek KH KO ČUS na 

pořádání Sportovce roku v krajských sportovních svazech. V roce 2019 tuto podporu využilo 

14 svazů, z Krajské organizace ČUS tak bylo poskytnuto plnění 70 tis. Kč.  Příspěvek pro rok 

2020 je i součástí předkládaného rozpočtu Krajské rady.  

 

Projednala financování okresních a krajských pracovišť, a rozhodla o úpravě rozpočtu 

v návaznosti na předpoklad financování. Konečný rozpočet bude předložen a schválen na 

dnešní Valné hromadě 

 

Na každé své schůzi krajská rada projednávala pravidelnou zprávu o hospodaření 

královéhradecké krajské organizace. Součástí příjmů jsou smlouvy o součinnosti a s tím 

spojené vedení účetnictví krajským sdruženým svazům.  

Kontrolu účetnictví na Královéhradecké krajské organizace ČUS provedla Revizní komise 

KH KO – Zpráva revizní komise bude samostatným bodem programu dnešní valné hromady. 

 

Součástí činnosti KH KO ČUS je i pořádání porad krajských sportovních svazů. 

Tato jednání se pravidelně konají na podzim. Na poradách jsou zástupci sportovních svazů 

informování o činnosti KO ČUS, o hospodaření a servisních službách, které mohou sportovní 



svazy využívat.  Je podána informace o dotacích a grantech z KHK, vč. uspořádání seminářů 

k dotačním programům v jednotlivých okresech, a aktuální informace z ČUS, i z KO, hlavně 

o hospodaření a rozpočtu, vč. příprav smluv o součinnosti. Dále informace o Sportovci roku 

Královéhradeckého kraje, a o přípravě Valné hromady KH KO ČUS. 

Krajská organizace ČUS spolupracuje se sportovními svazy a s KÚ v rámci dotační politiky 

při podávání dotačních žádostí a následného vyúčtování jednotlivých projektů – týká se 

hlavně sportovních svazů bez právní subjektivity. 

 

Celoročně mají především krajské sportovní svazy možnost využívat na Krajské organizaci 

ČUS zasedací místnost, která je vybavená PC, kopírkou, dataprojektorem, scannerem, a wifi 

připojením. 

 

Minulá VH nám uložila: 

 

    1. v návaznosti na schválené hospodaření založit Výkazy do  Veřejného rejstříku  

úkol byl splněn, výkazy byly založeny do sbírky listin ve veřejném rejstříku 

 

    2. Projednat připomínky vznesené na VH KH KO ČUS  

Krajská rada projednala dotazy a připomínky, které zazněly na poslední valné hromadě v roce 

2019. 

Důležité bylo upozornění p. Šmída, že příspěvek KO na uspořádání vyhlášení sportovců u 

jednotlivých sportovních svazů, je nutné hradit pouze doklady, které budou na KO ČUS. 

 

Rád bych se zastavil u některých problémů celého sportovního prostředí: 

 

- nacházíme se v nelehkém prostředí pro sport, v letošním roce navíc ovlivněném COVIDem. 

 

Programu MŮJ KLUB – Organizace sportu v TJ, SK. Dotace z tohoto programu jsou 

vypláceny přímo sportovním klubům a tělovýchovným jednotám a to v přímé závislosti na 

počtu dětí v jednotě či oddíle, a jejich aktivitě. Prostředky z něho jsou určeny na podporu 

činnosti dětí a mládeže. 

 

V roce 2019 bylo v programu vyplaceno 5.538 TJ, SK poskytnuta dotace v celkové výši 1 282 

488 453 Kč. 

 

Přetrvává komplikace v rozvoji klubů a jednot, spojená se zrušením Programu IV určeného na 

provoz a údržbu hřišť a sportovních zařízení, na úhradu provozních nákladů venkovních i 

krytých hřišť, šaten a zázemí sportovišť ve vlastnictví klubů a jednot, často však i velkých 

sportovních komplexů, včetně sportovních hal a stadionů. Možnost použití prostředků 

získaných z programu MŮJ KLUB tuto situaci neřeší. Výše dotace závisí na počtu mládeže 

v tělovýchovné jednotě nebo sportovním klubu, nezohledňuje rozsah majetku, který je potřeba 

provozovat a udržovat. 

 

 

Financování z MŠMT z programu MŮJ KLUB pro rok 2020 bylo i v souvislosti s aktuálním 

Rejstříkem sportovních organizací.  

O dotaci požádalo 6 485 tělovýchovných jednot a sportovních klubů. 

Všechny podmínky splnilo, a dotaci obdrželo k 30. 6. - 5 132 TJ, SK, v celkové výši 

1 175 164 519,- Kč. 

Dalších 461 sportovních organizací na svoji dotaci ještě čeká,  

114 žádostí nesplnilo podmínky, stanovené výzvou. 

 



Součástí práce funkcionářů se v návaznosti na získávání dotací stal Rejstřík sportovních 

organizací, sportovců, trenérů a sportovních zařízení, který od června 2020 spravuje Národní 

sportovní agentura. 

 

Povinnosti souvisí s aktualizacemi údajů a vkládáním povinných jistin do veřejného 

spolkového rejstříku – i zde nastaly v letošním roce komplikace s koronavirem – mnohé TJ, 

SK, i svazy musely odložit pořádání volebních valných hromad. 

 

A do konce roku nás čeká zápis „Zápis do evidence údajů o skutečných majitelích do 

neveřejného rejstříku Ministerstva spravedlnosti“ 

 

Na závěr ještě několik informací z prostředí ČUS: 

 

Velmi úspěšný byl projekt ČUS Sportuj s námi 

 

Do 6. ročníku projektu se přihlásilo 839 akcí. Projekt v roce 2019 úspěšně navázal na předešlé 

ročníky, zájem pořadatelů i z řad svazů, tělovýchovných jednot a sportovních klubů o 

zařazení byl a zůstává vysoký. 

Do projektu bylo zařazeno 512 sportovních akcí po celé České republice. 

Téměř v 62 sportovních odvětví se do nich zapojilo 209 tisíc aktivních sportovců.   

Z důvodu absence účelové dotace z MŠMT byl schválen seznam akcí, který obsahoval 363 

zařazených akcí s finanční podporou. 

V roce 2020 se do března uskutečnilo 40 akcí zařazených v projektu. V důsledku opatření 

proti šíření nemoci, byl projekt nejprve přerušen, a následně předčasně ukončen. Pro rok 2021 

bude ČUS připravovat další ročník úspěšného projektu. 

 

Dalším projektem jsou Sportovní hry seniorů, ČUS stopa pro život a Kolo pro život, kde 

narůstá zájem veřejnosti o tyto akce. 

 

Česká unie sportu je také partnerem kampaně Ukliďme Česko; podporuje akci organizovanou 

Deníkem – Česko zpívá koledy, 

 

Významnou akcí jak v okresech, tak i na krajích je populární anketa Nejúspěšnější sportovec. 

Česká unie sportu tuto anketu podporuje a velice oceňuje její význam – vyzvedává regionální 

sportovní hrdiny a osobnosti.  

 

Děkuji za pozornost! 

 

Financování sportu by mělo být výrazněji řešeno v obcích, ale i v rozpočtech Krajů. Ale i 

když se výbor pro sport a volnočasové aktivity (ve kterém má ČUS poměrně dobré 

zastoupení) snaží o navýšení financí pro sport, zatím se nepodařilo rozpočet výrazněji navýšit. 

Potvrzuje to i tabulka, která ukazuje Pořadí krajů co do financování sportu, kde 

Královéhradecký kraj zaujímá poslední příčku. 

Otázku financování sportu dokládá i tabulka: 

 

 



 
 

Ale snad se začíná blýskat na lepší časy, protože iniciativou členů ČUS se podařilo uskutečnit 

2. Konferenci pro sport a tělovýchovu. Poděkování patří Všesportovnímu kolegiu 

Královéhradeckého kraje za zajištění celé konference. 

 

Na základě usnesení a závěrů této konference bylo podepsáno Memorandum o spolupráci. 

 


